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Şimdi bambu olma vakti!
Gözde Çetintaş 

"Bir insan, iyi insan değilse 
iyi hekim de olamaz!"
Prof. Dr. Cenk Yücel Bilen

Madrid'mi... Mardin mi?
Aysun Işık, Emine Doğan
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ŞİMDİ BAMBU  
OLMA VAKTİ!
İNSAN KAYNAKLARI SORUMLUMUZ 
GÖZDE ÇETİNTAŞ, BAMBU OLMAYI YAZDI.

KAN, TER, GÖZYAŞI... 
GRANADA'YA HOŞ 
GELDİNİZ!
ÜRÜN PAZARLAMA MÜDÜRLERİMİZDEN 
MELİKE RODOPMAN İLE GRANADA 
SOKAKLARINDA "DUENDE" PEŞİNDEYDİK. 

"BİR İNSAN, İYİ İNSAN 
DEĞİLSE İYİ HEKİM DE 
OLAMAZ...!"
PROF. DR. CENK YÜCEL BİLEN İLE "İYİ BİR 
HEKİM OLMAYA" FARKLI BİR AÇIDAN BAKTIK. 

MADRİD Mİ... 
MARDİN Mİ?
İNSAN KAYNAKLARI MÜDÜRÜMÜZ AYSUN 
IŞIK VE GRUP MÜDÜRLERİMİZDEN EMİNE 
DOĞAN İLE MEZOPOTAMYA OVASI'NIN 
MASAL KENTİ MARDİN'E GİTTİK.

PAYDOS
Yıl: 2 / Sayı: 8 / EKİM 2022

GENTEK MEDİKAL 
İNSAN KAYNAKLARI BÜLTENİ

Yazıların sorumluluğu yazı 
sahiplerine aittir.

Mümkün mü?
Dünya, geldiği yeri yargıladığında şehrini temsil etti.
Dünya, ailesini eleştirdiğinde onlara sevgisini çekinmeden belirtti. 
Dünya, onun çok güçlü olmasını istemediğinde kalabalığa rağmen 
başarılı olup, daha da sert vurdu...
Bazıları vücudunu abartılı bulduğunda bütün dünyayı kendisine hayran 
bıraktı.
Yeteneğini saklamadı ve aklındakileri söylemekten çekinmedi. 
Zafer üstüne zafer kazandı... 
Kendini değiştirmedi. 
Böylece hepimiz için her şeyi değiştirdi.*

200 km hızı aşan servisleri, 73 tekler şampiyonluğu, 4 olimpiyat 
altın madalyası... ABD’li tenisçi Serena Williams, ablası Venüs 
Williams ile birlikte 22 de çiftler şampiyonluğu kazandı. Uzun 
zamandır kovaladığı tüm zamanların en fazla Grand Slam 
kazanan tenisçi olma hayalini bir kenara bırakıp, 27 yıllık tenis 

kariyerini geçtiğimiz günlerde sonlandırdı. 

18 yıldır kendisiyle iş birliği içinde olan tanınmış spor markası, tenis 
kortlarına vedasını hazırladığı bir video klip ile duyurdu. Kariyerinden 
kesitlere yer verilen videoyu izlediğimde Williams’ın sporcu kimliğinden 
öte hayata karşı duruşuydu ilk aklıma düşen... 

“Game changer” dilimizde karşılığı  “ezber bozan”

Yıl 2007... Wimbledon’ı kazandığında erkek meslektaşı Roger Federer ile 
eşit ücret alan ilk kadın ünvanını aldı.

Yıl 2018... Paris’te düzenlenen Fransa Açık Tenis Turnuvası’nda, ırk 
ayrımcılığını protesto etmek amacıyla siyah bir kıyafetle maça çıktı... 

Tenis oynarken şekilcilik ve ayrımcılık peşini hiç bırakmadı. Ama 
o hep kararlı durdu. Fiziksel özellikleri, yaşadığı çevre, ailesi... Tüm 
bunları değiştirmek yerine yaralansa da, düşse de, kötü hissetse de 
toparlanıp, yeniden ayağa kalktı ve kendini değiştirmek yerine “olaylar 
karşısında” eğilip bükülerek bu duyguları yaşayıp, geçip gitmesine izin 
verdi ve mücadelesiyle tüm dünyaya ilham kaynağı oldu. Sadece tenis 
kortlarında mı? Elbette hayır! 

İşini en iyi en doğru şekilde yapmak için yaşadığı problemleri doğru 
tanımlayan, yok saymadan yaşama cesaretini gösterip duruşunu 
değiştirmeyen ve ilham veren tüm ezber bozanlara buradan teşekkür 
etmek istedim. Ne mutlu kendisi değişmeyip dünyayı değiştirebilenlere.

Hiçbir şeyini değiştirmeden her şeyi değiştirmek...

Peki bu mümkün mü? Bence mümkün.

Z. Lale Özpekel Beşevli 
Gentek Medikal Genel Müdürü

* https://www.youtube.com/watch?v=K2Vqm9DnDfY
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Fırtınalı bir gecede, ıssız bir bölgede araba kullanıyorsun. Tam o sırada küçük bir otobüs 
durağı görüyorsun ve durakta, uzun süredir beklediği anlaşılan üç kişi var: Acı çeken, hasta 
görünümlü yaşlı bir kadın, çok uzun zaman önce sana hayati derecede önemli bir iyilik 
yapmış eski bir dost ve yıllardır aradığın belki de hayallerinin aşkı olan kişi... 

Sadece tek bir kişiyi yanına alma şansın olsa, kimin sana eşlik etmesini isterdin?

Bu soru, 200 kişinin başvurduğu bir iş görüşmesinde kişilerin karakterlerini analiz etmek için 
sorulan birkaç sorudan birisidir. 

Çok hasta olan yaşlı kadına yardım etmek mi? Eski dostuna olan borcunu ödemek mi? 
Yoksa hayallerini süsleyen o kişiyi alıp oradan uzaklaşmak mı?

Siz olsanız bu soruya nasıl cevap verirdiniz bilemiyorum ama işe alınan kişinin verdiği 
cevap şöyle olmuş: “Çok basit. Arabamın anahtarını dostuma veririm ve yaşlı kadını 
hastaneye götürmesini rica ederim. Ben de durakta kalarak yıllardır hayalimi süsleyen 
kişiyle birlikte gelecek olan otobüsü beklerim.“

Farklı açıdan bakabilmek!

Bazen sorulan sorularla sınırlandırıldığımızı hisederiz. Belki de ideal cevabı bulabilmek 
için sınırların dışına çıkıp farklı bir açıdan bakmak gerekir. Tıpkı yaşadığımız hayata farklı 
açılardan bakmayı becerebilmek gibi!

Bu röportaja başlarken aklımda sormak istediğim ne çok soru vardı. Tüm soruları bir 
kenara bırakıp, değerli hocamız Prof. Dr. Cenk Yücel Bilen ile “iyi bir hekim olmaya” farklı bir 
açıdan baktık. Keyifli okumalar...

Bir insan, iyi 
insan değilse iyi 
hekim de olamaz!"

"

Röportaj: Yeşim Özcan
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1970 yılının Şubat ayında, Trab-
zon’da dünyaya gelen Prof. Dr. 
Cenk Yücel Bilen,  babasının işi 
gereği ilk, orta ve lise eğitimini 

farklı illerde tamamlamış, çok gezip, 
görmüş. “O yıllardan hatırladığım, iyi 
bir öğrenciydim. Herkes benim için iyi 
şeyler planlıyordu. Öğretmenlerime 
sorarsanız uzay mühendisi olacaktım. 
Babamın düşüncesi ise bu oğlandan 
ya asker olacak ya doktor.”

Askerlik ve doktorluk...O zamanların 
iki gözde mesleği. Uçaklara merakı 
olan Bilen’in hayaliyse pilot olmak-
mış. Karar aşamasını gülümseyerek 
anlatıyor:  “Madem asker olacağım o 
zaman pilot olayım, dedim. Rahmetli 
babam ‘denizci ol’ dedi. Ben de de-
nizci olmayı hiç istemiyorum. Baktım 
çıkar yolu yok diğer seçenek doktor 
olmak, tamam, ben Deniz Harp 
Okulu’na gideceğim, dedim. Deniz 
Harp Okulu’nun başvuru formlarının 
arasına Hava Harp Okulu formalarını 
da koyduğumu hatırlıyorum. Babam 
bütün formları teker teker kontrol 
etti, Hava Harp Okulu’nun formala-
rını çıkardı ve Deniz Harp Okulu’ nu 
kazandım. Asker olmak zor iş, sınav 
aşaması bile günler sürüyor. Bayağı 
otorite, disiplinli bir eğitim süreci... 
Son anda vazgeçip doktor olmaya 
karar verdim.” 

16 yaşında üniversiteyi kazanan Prof. 
Dr. Cenk Yücel Bilen’in ilk tercihi 
Hacettepe Üniversitesi İngilizce Tıp, 
diğer tüm tercihleri mühendislik olur. 
İlk tercihini kazanıp, Trabzon’dan 
Ankara’ya gelir. Hazırlık okuduğu ilk 
yıllar hayli sıkıntılı geçer... “8 yaşım-
dan beri lisanslı yüzücüyüm, su topu 
oynuyorum. Hacettepe’de başladım, 
Trabzon’dan sonra Ankara’da epey 
sıkıldım ve babama bu böyle olmaya-
cak, ben dönüyorum, dedim. Babam, 
‘üç ay daha dene olmazsa bırakır 
gelirsin’ dedi.. Hacettepe’nin su topu 
takımı, tiyatro filan derken yavaş 
yavaş alıştım Ankara’ya...”  

“Bu meslek insanın hayatından 
her şeyini alıyor...”

Hazırlıktan sonra hayatında sadece 
ders çalışmak olur Bilen’in. Spor, 
tiyatro... Hepsini bırakmak zorunda 
kalır ve o yıllarda kurar bu cümleyi: 
“Bu meslek insanın hayatından her 
şeyini alıyor.” 

Fakülteden mezun olduktan sonra, 
TUS’u Türkiye 7. si olarak kazanır ve o 
yıl çıkan yeni kararla mecburi hizmete 
gitmez. 

“Şu an sevdiğim işi yapıyorum, 
sevdiğim için de iyi yapıyorum.”

 “TUS’ da dereceye girip de ürolog 

olan zannederim Türkiye’de tek 
kişiyim. O zamanlar ilk 10’a girenler 
Türkiye’de ya plastik cerrah ya göz 
doktoru ya da radyolog olurlardı. 
Benim aldığım puanla hepsine giriyor-
dum yani ürolog olmak için bu puana 
gerek yoktu. Intern çalışırken bir 
abimiz vardı onun önerisi ile üroloji 
yazdım ve ürolog oldum. Şu an sev-
diğim işi yapıyorum, sevdiğim için de 
iyi yapıyorum. Bana göre Türkiye’nin 
başarılı ürologlarından biriyim...”

“Boyumun ölçüsünü aldım.”

Hacettepe Üniversitesi Üroloji Ana-
bilim Dalı’nda uzman olur, Haluk Ho-
ca’nın yanında fellowluk yapar. Şu an 
beraber çalıştığı Prof. Dr. Sinan Sözen 
ile de o zaman tanışırlar. “Boyumun 
ölçüsünü aldığım yıl...” diye bahseder 
o günlerden: ”Haluk Hoca, ‘gel benim-
le çalış’ dedi. Onun yanında fellow-
luk yaptım. Bitince rahmetli bölüm 
başkanımız bir kağıt getirdi, ‘seninle 
tanıştığımıza çok memnun olduk’ 

dedi. Kağıda bir baktım, istifa kağıdı. 
İmzaladım. O güne kadar o kadar çok 
çalıştım ki. Üroloji  dalında fellowluk 
yapıyorum ama bölümün uzmanıyım, 
her gün ameliyata giriyorum, bütün 
hocaların ameliyatlarına girmişim, 
bensiz Hacettepe Üroloji olmaz! gibi 
geliyordu, oluyormuş, boyumun ölçü-
sünü aldım.” 

Elinde akademik dosyası ile Anka-
ra’da özel hastanelere başvurur. 
Gelen cevap çoğunlukla “Kadrolarımız 
dolu” olur. Sonra Çağ Hastanesi’nde 
çalışmaya başlar. İki yıl orada çalışır ve 
2001 yılında Samsun’a gider. Ondo-
kuz Mayıs Üniversitesi’nde akademis-
yen ve Başhekim Yardımcısı olarak 
görev yapar. “Ondokuz Mayıs Üniver-
sitesi’nde ciddi bir revizyon programı 
vardı, müthiş bir ekip oluştu orada. 
Çok şey öğrendim ve çok çalıştım. 
Hacettepe’deki çalışma sistemimi bu-
rada da devam ettirdim. Sabah 7’de 
hastanede oluyordum, akşam saat 
8’de çıkıyordum. 

“Cenk Hoca seti...” diye bir 
kavram vardı.” 

Minimal invaziv cerrahinin dünyada 
yeni gelişmeye başladığı döneme 
denk gelir Bilen’in Amerika yolculuğu. 
“Laparoskopik cerrahide çok bece-
rikli bir hocanın yanına gittim Ameri-
ka’ya, 2004’te döndüm. O zamanlar 
Türkiye’de bu konuda hiç bir şey 
yapılmıyordu.” Kongreler, kurslar... 
Bu alanda ciddi çalışmalar yapar. O 
yıllarda kendi cerrahi setlerini oluştu-
rur. “Kongrelerde bu alanda 10 video 
varsa 7-8’i benimdi. O zamanlar KARL 
STORZ setler oluşturmaya başladım. 
Cenk Hoca’nın seti diye anılan...” 

2006 yılında Hacettepe Üniversite-
si Üroloji Anabilim Dalı’nda göreve 
başlar. “ Bir yanda Hacettepe’nin 
Başhekim Yardımcılığı, bir yanda ça-
lışıyorum. Çok yorucu bir tempoydu. 
Sabah 7’de başlıyordum gece yarısı 
bitiriyorum. Hastanede çalışıyorum, 
öğrenci yetiştiriyorum, dernek işleri 
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var, yöneticilik yapıyorum. Sinan’la 
birlikte Türkiye nin ilk Minimal İnvaziv 
Üroloji Kongresi’ni yaptık. Minival 
İnvaziv Üroloji Derneği’ni kurduk. Bu 
arada bir yandan da Ürolojik Onkoloji 
Derneği’nde çalışıyoruz.”

“Mert, deniz ve Türkiye... 
Hayatımın olmazsa olmazları!” 

2011’de profesör olan Bilen’in 
hayatında üniversite, dernekçilik ve 
muayenehaneden oluşan inanılmaz 
yoğun tempolu bir süreç başlar. 
Sonra evlenir, oğlunu büyütür ve oğlu 
hayatının olmazsa olmazları arasında 

ilk sırayı alır. “Yavaş yavaş zamanım ol-
maya başladıkça araba tutkusu gelişti 
bende. Kendime bir tane yarış ara-
bası yaptırıp, hafta sonları sanayide 
vakit geçirir oldum. Oğlum büyüyünce 
de birlikte yapmaya başladık. Eskiden 
dağcıydım, sonra ona da dağcılığı 
öğrettim. Kampçılık, sonra büyüdükçe 
motorsiklet tutkumu aşıladım. Mert, 
deniz ve Türkiye... Hayatımın olmazsa 
olmazları! 

Hayatını sistem ve sistem dışı diye 
ikiye bölen Bilen, keyifli bir hayat 
sürdürebilmek için sistemin içinde 
mutlaka başarılı olmak gerektiğine 

inananlardan. Sistemin içinde çok 
sağlam tutunabilmenin altını çiziyor 
ve şöyle devam ediyor: “O zaman 
sistem dışında kalan zamanını en 
güzel şekilde değerlendirebilirsin. 
Sistemden kopmamak lazım. Hizme-
timi veriyorum, çalışıyorum boşluğum 
olunca da deniz ve arabayla değer-
lendiriyorum.” 

Hayatında en büyük şansının ortağı 
olduğuna dikkat çeken Bilen ve ortağı 
Prof. Dr. Sinan Sözen için değişmeyen 
bir doğru var: “Mesleğimiz hep kişisel 
heveslerimizin önünde gelir... “ 

“Tıp Fakültesi’nden mezun olmak 
başka, doktor olmak başka, 
hekim olmak bambaşka bir 
şeydir.”

İyi bir hekim olmanın sırrı... Hani 
röportajın başında bir mülakat soru-
sunu paylaşmıştım ve “bazen sorulan 
sorularla sınırlandırıldığımızı hisede-
riz. Belki de ideal cevabı bulabilmek 
için sınırların dışına çıkıp farklı bir 
açıdan bakmak gerekir...” diye not 
düşmüştüm altına. İşte Hocamız, fark-
lı bir açıdan bakıp, “iyi hekim kimdir?” 
in cevabını bu soruyla sınırlamadan 
paylaştı:

“Üç şeyi birbirine karıştırmamak lazım, 
üçü birbirinden ayrı şeyler: Tıp Fakül-
tesi’nden mezun olmak başka, doktor 
olmak başka, hekim olmak bambaş-
ka bir şeydir. Tıp Fakültesi mezunu 
olmak şu demektir: Toplum sağlığına 
hizmet etmek için tıp fakültesi mezu-
nu olmak. Görevi reçete yazmak, insa-
nı mutlu etmek, poliklinikte yüz tane 
hasta bakmaktır. Yetkileri ve sorumlu-
lukları vardır; o yetki ve sorumlulukları 
dahilinde bir mesleği icra eder. 

Doktorluğun içine birazcık daha 
zanaat giriyor... Artık daha becerikli 
bir grup vardır. Etik değerleri çok 
güçlüdür, işlerini iyi yapan, eğitimli 
kimliklerdir. Ama bir inceliğe sahip 

değillerdir ve para kazanırlar, kendi-
lerini ortaya koyarken kendi benlikle-
rinden, kendilerine ait zamanlarından 
çok fazla tavizde bulunmazlar, günlük 
meslek saatleri içerisinde mesleklerini 
icra ederler ve iyi de yaparlar meslek-
lerini...

"Hayat, iyi bir hekim için asla 
yaratamayacağı, yeniden 
oluşturamayacağı bir yapıttır.”

Gelelim hekimliğe: Bir insan, iyi 
insan değilse iyi hekim de olamaz! İyi 
hekimlik, iyi insanlara ait bir sanat, bir 
zanaattir. İnsanlardan nefret ederek 
iyi hekim olamazsınız. Önce insanla-
rı sevmelisiniz! İnsanlar için bir şey 
yapmak, onların yüzündeki mutluluğu 
görmek... Onların iyi dileklerini alabil-
mektir hekimlik. Ayrıca sahip olduğu 
şeyin kıymetini bilip, değerli olduğu-
nun bilinciyle öğrencilerine vermektir. 

İyi bir hekim yaşamı kutsanmış görür. 
Hayat, iyi bir hekim için asla yarata-
mayacağı, yeniden oluşturamaya-
cağı bir yapıttır. Yeniden yapamayız, 
şekillendirebiliriz... Onu kalitesini 
arttırabiliriz, süresini uzatabiliriz, 
güzelleştirebiliriz ama buna hizmet 
ederken yaşamın kutsallığına inanırız. 
Yaratmak bizlerin yapabileceği bir şey 
değildir. Yeniden hayat kuramayız, 
bunu bildiğimiz için de var olan haya-

tın kutsallığına inanır ve 
ona hizmet ederiz. Bu 
çok duygusal bir şey... 
Hekimin hayalinde olan 
budur ve buna göre 
davranır.”

Hangi mesleği yaparsak 
yapalım önce insan 
ama “iyi” bir insan ola-
bilmek. Prof. Dr. Cenk 
Yücel Bilen hocama çok 
teşekkür ediyor, Yaşar 
Kemal’in sevdiğim bir 
cümlesi ile bitiriyorum: 
“Dünyada çok şey kolay 
da, insan olmak zor...”
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Cevabınız “evet” mi? O halde sizi buraya alalım... 
Çünkü siz bir bambusunuz!

Bambular, üretken bitkiler olarak bilinirler çünkü ortalama bir bitkiye 
göre % 35 daha fazla oksijen üreterek karbon ayak izinin iyileşmesine 
imkan sağlarlar. Her yere uyum sağlayabilen ve az bakım gerektiren 
bitkilerdir. Az tüketip, çok üretirler... Esnektirler, esen rüzgardan 
etkilenir, eğilip, bükülürler ama bir o kadar da sağlam dururlar.

Tüm bunların benimle ne ilgisi var? diyorsanız, keyifli okumalar...

• Karşılaştığınız zorlukların sizi büyütüp, geliştirdiğine inanlardan mısınız?

• Sorunlar karşısında tavrınız: Kaçmak yerine yüzleşmek mi?

• Geleceğe umutla bakabilenlerden misiniz?

• “Gerektiğinde destek almaktan çekinmem...” sizin cümleniz mi?

• “Değiştiremiyorum o halde kabul ediyorum” diyebilir misiniz?

• Duygu ve düşüncelerinizi yüzdeye vursanız “olumlu” olanlar daha mı fazla?

Şimdi bambu olma vakti!

8
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“Esneyen bambu direnen meşeden 
daha güçlüdür...” – Japon Atasözü

Evde, ofiste, sosyal hayatta... Umu-
dunu yitiren, kendini kötü hisseden,  
“içinden çıkamıyorum artık, tüken-
dim..!” diye düşünen kaç kişiyiz?  
Hepimiz dönem dönem bu duyguları 

hissediyor dahası yaşıyoruz. Burada 
belki de kilit soru şu: Tüm bu duygu-
lar geçip gittiğinde bize neler oluyor? 
Yaralansak da, düşsek de, kötü his-
setsek de toparlanıp, yeniden ayağa 
kalkıp, gerektiği kadar eğilip bükülerek 
bu duyguları yaşayıp, geçip gitmesine 
izin verebiliyor muyuz? İşte bambu 
gibi nam-ı diğer “resilient” olmak tam 
da burada önemli olmaya başlıyor...

“İyileşme gücü” benim en 
sevdiğim tanımlarından biri!

Özellikle son yıllarda oldukça sık karşı-
mıza çıkan bir kavram: “Resilience.” 
Esneklik, dayanıklılık, sağlamlık gibi 
anlamlara geliyor ama Türkçe tam bir 

karşılığı yok. Psikolojide, “Kişinin, top-
lumun, ekosistemin, düzensizlikler-
den, stres koşullarından temel özellik-
lerini ve ilişki yapılarını kaybetmeden 
kurtulabilme yetisi” olarak geçiyor. 
“İyileşme gücü” benim en sevdiğim 
tanımlarından biri! Böyle olan kişilere 
de “resilient” deniliyor. 

Resilient olmak... İş hayatımız 
için ne büyük meziyet!

İş hayatında resilience... Özellikle 
günümüzde çok aranan, ayırt edici bir 
farkındalık. Peki nasıl mı? Stresli, bizi 
zorlayan ya da içinden çıkamadığımız, 
kriz durumlarında esnek bir tavır 
sergileyebilmek, problemleri doğru 

tanımlayıp, yok saymadan yaşamak ve 
devam edebilme becerisi geliştirmek. 
Resilient olmak... İş hayatımız için ne 
büyük meziyet!

Yapılan araştırmalar bambu gibi yani 
resilience olma halinin her insanda 
içgüdüsel olarak bulunduğuna dikkat 
çekiyor, bu iyi haber! Fakat bu içgüdü 
dışarıdan desteklenmezse harekete 
geçip, davranışa dönüşemiyor, işte bu 
da kötü haber! Pratik yapmak lazım 
anlayacağınız. Bu pratiklere “resilien-
ce kasını geliştirme pratikleri” diyorlar. 
Pratikleri yaparak sert esen rüzgarlar 
karşısında eğilip bükülmeyi, sonra 
yeniden dimdik ayakta kalmayı öğren-
mek dahası iyileşmek mümkün. 

Zayıflık gibi görünen duygularımla 
yüzleşip, bunları kabul edebilmek,

Değişime, yeniliklere alışabilmek için 
sürekli merak etmek, öğrenmek, 
sorgulamak ve gelişmek... Bambu gibi 
büyümek!

Sağlıklı bir hayat sürmeye özen gös-
termek. Ama sadece fiziksel değil... 
Zihinsel ve ruhsal açıdan da!

Her fırsatta “Bu dünyaya gelmiş ol-
mamın bir nedeni olmalı...” diyerek, o 
amacı bulup, peşine düşmek... Sevdi-
ğim resilience pratiklerinden ilk aklıma 
gelenler.

Bir de aklımda kalan  bir Steve Marabo-
li sözü var: “Hayat daha kolay ve affedi-
ci olamaz, biz daha güçlü ve dayanıklı 
oluruz.”

Vakit tamam! Şimdi hayatın sert esen 
rüzgarlarına karşı içimizde büyümeyi 
bekleyen bambuyu dışarı çıkarma vakti!

Pratikleri yaparak 
sert esen rüzgarlar 
karşısında eğilip 
bükülmeyi, sonra 
yeniden dimdik ayakta 
kalmayı öğrenmek 
dahası iyileşmek 
mümkün.

Evde, ofiste, sosyal 
hayatta... Umudunu 
yitiren, kendini kötü 
hisseden,  “içinden 
çıkamıyorum artık, 
tükendim..!” diye 
düşünen kaç kişiyiz?

Gözde Çetintaş 
İnsan Kaynakları Sorumlusu
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Röportaj: Yeşim Özcan

“Ruh gibi bir anlama gelir ve güçlü bir flamenko performansı sırasında tetiklenebilecek 
ecstasy anını ifade eder. Koşullar doğruysa, gitar, ses ve dans unsurları, seyircilerin ritmik 
alkışları ve bağrışları ile kaynaşarak duyguları sarhoş eden bir enerji yaratır. Bir sanatçının 
içinden öyle bir şekilde hareket eden sanatsal bir ifade ki, seyirci muaazam bir güç, duygu ve 
çoğu zaman onlardan neredeyse fiziksel olarak yankılanan çaresizlik hissediyor.”

- Miranda France

Duende... Başka dillerde tam bir karşılığı olmayan İspanyolca bir kelime. Flamenko ve 
güney Avrupa çingeneleri ile ilişkilendirilse de özünde bir duyguyu anlatmak için kullanılan 
duende, insanı harekete geçiren, herkesin hissettiği gizemli bir güç, fiziksel bir duygu... 
Kimilerine göre “şeytan tüyü..” ya da “yaratım sihiri...” kimilerine göre de anlatılamayan 
ancak yaşanan bir duygu

Hani insan bazen bir kitabın satırları arasında kaybolur, bir ressamın tablosunda renklere 
şahitlik ederken kendinden geçer, bir tabak yemeğin rayihasıyla inanılmaz mutlu olur ya da 
bir şehre gider ve orada gördükleri karşısında, o an yaşadığı duyguyu “tarif edemiyorum..” 
diye söze döker ya... İşte o andır duende! Sihirli, iyi hissettiren, akıldan çıkmayacak bir an.

Kan, ter, gözyaşı... 
Granada’ya 
hoş geldiniz!*

Ürün Pazarlama Müdürlerimizden Melike Rodopman 
ile İspanya’da, Endülüs Bölgesi’nin en güzel, en tarihi ve 
flamenkonunun en yoğun yaşandığı yerlerden birinde Granada 
sokaklarında, “duende” peşindeydik! 
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PAYDOS: Hatırladığınız ve unutama-
dığınız ilk seyahatle başlayalım mı? 

MELİKE RODOPMAN: Seyahat de-
yince anılarımda canlanan ilk kareler 
çocukluğumda, babamla yaptığımız 
seyahatlerden... Keyifle eşlik ettiğim 
uzun tren seyahatleri. Her sene yaz 
tatillerinde İstanbul’dan Doğu Ekspre-
si ile Erzincan’a yaptığımız eğlenceli, 
öğretici, yolculuk boyunca birçok 
şeyi gözlemleme fırsatı bulduğum, 
tanımadığım insanlarla sohbet ettiğim 
uzun tren yolculukları... Sanırım “se-
yahat” kavramını ilk bu yolculuklar ile 
kavradım. Ancak çocukluğumdaki bu 
seyahatler hep başkaları tarafından 
planlanan, benim ayak uydurduğum 
seyahatlerdi. Planını yaptığım ilk se-
yahat, eşimle birlikte Londra’ya oldu. 
15 günlük bu seyahate birlikte çalıştık; 
nereleri gezeceğiz, neler yiyeceğiz, 
gideceğimiz yerlere nasıl ulaşaca-
ğız...? Hepsi harita üzerinde işaretli, 
nokta atışı bir seyahatti. İstanbul gibi 
bir yerdi ama İstanbul değildi. Farklı 
dilde konuşan, farklı kültüre sahip 

insanların arasında zaman geçirdiğim 
ilk seyahatimdi. Herkes gibi benim de 
bıkmadan defalarca gidip gezebilece-
ğim yerler arasında Londra. 

"Yaşadığım şehirde de yaptığım 
tüm seyahatlerde mutlaka keyif 
alabileceğim, deneyimlemek 
isteyeceğim yemekler ve 
mekanlar üzerine araştırmalar 
yapar, listeler oluştururum."

PAYDOS: İşiniz gereği oldukça sık 
seyahat ediyorsunuz. Bu seyahatlere 
yeni bir yer, yeni bir lezzet keşfetmeyi 
eklediğiniz olur mu? Yoksa çalışma 
temposu yoğun diyip, iş planınızı 
tamamlayıp o şehirden hemen ayrılır 
mısınız? 

M.R.: Bu soruyu yanıtlamak oldukça 
keyifli benim için. İşin içine yemek 
girince tüm planlarımı güzel bir ye-
mek üzerine kurgulayabilirim. Sadece 
karnımı doyurmak için değil, keyif ve 
zevk alabildiğim bir aktivite olarak da 
görüyorum yemek yemeyi. Yaşadığım 

şehirde de yaptığım tüm seyahatlerde 
mutlaka keyif alabileceğim, dene-
yimlemek isteyeceğim yemekler ve 
mekanlar üzerine araştırmalar yapar, 
listeler oluştururum.  Birlikte çalıştı-
ğım ekip arkadaşlarımla bu konuda 
aynı bakış açısına sahip olduğumuz 
için seyahatlerimizde oldukça verimli 
geçiyor lezzet durakları açısından... 
Örneğin İzmir seyahatlerinde hepi-
mizin aklına ilk gelen deniz kenarında 
rakı balık olsa da benim listemde ilk 
sırada hep Kokoreçci Asım Usta var-
dır. Bursa seyahatlerinde öğle yemeği 
fırsatı bulabiliyorsak iyi bir süt helvası 
neredeyse orasıdır yemek yerimiz. Bu 
arada yediğim güzel şeyleri yerinde 
bırakmaya kıyamayıp mutlaka  eve de 
küçük alışverişlerle hatırasını taşı-
yarak, seyahatin etkisini uzun süre 
yaşamayı tercih ederim.

“Gezdiğim yerlerde farklı 
kültürleri, yerel halkın 
farklı yaşam tarzlarını ve 
alışkanlıklarını gözlemlemenin 
ufkumu açtığını düşünüyorum.”

PAYDOS: Size göre çok gezen mi 
yoksa çok okuyan mı bilir?

M.R.: Bu sorunun cevabı aslında 
bilgiyi nasıl bünyenize aldığınıza göre 
değişir. Ben olaylar içerisindeki duy-
guyu hissederek, görüntüleri hafızaya 
atarak öğrenmeyi tercih ediyorum. 
Gezdiğim yerlerde farklı kültürleri, 
yerel halkın farklı yaşam tarzlarını 
ve alışkanlıklarını gözlemlemenin 
ufkumu açtığını düşünüyorum. Çok 
gezenin okuyandan daha çok bildiğini 
düşünenlerdenim. 

“Müslüman ve Hristiyan 
kültürlerin harmanlanmış halini 
kentin sokaklarında dolaşırken 
hissedebilmek başlı başına bir 
sebep aslında...”

PAYDOS: Gelelim Granada’ya... Bu-
rayı görmemiz için üç neden sayabilir 
misiniz?

M.R.: Müslüman ve Hristiyan kültür-
lerin harmanlanmış halini kentin so-

kaklarında dolaşırken hissedebilmek 
başlı başına bir sebep aslında... Her 
noktasında görebileceğiniz kusursuz 
el işçiliği, yüzyıllar önce her detayı 
ile düşünülmüş tasarımı ve etkileyici 
mimarisiyle Alhambra Sarayı bu şehri 
gitmeye değer kılan bir başka sebep. 
Son olarak, size sanki kilometrelerce 

uzakta başka bir kültürün içinde değil 
de evinizdeymiş gibi hissettiren sıcak 
kanlı İspanyollar ile aynı sokaklarda 
dolaşmak, yemek yemek, eğlenmek, 
sohbet etmek için tercih edilebilir.  

PAYDOS: Granada’da özellikle ne 
yiyip-içmemizi tavsiye edersiniz?



17

konun ana vatanına ki biz bunu tercih 
ettik. Sacromonte bölgesinde oyul-
muş mağara evler içerisinde yaşamını 
sürdüren çingenelerden bu şovu 
keyifle ve büyülenerek izledik.

PAYDOS: Şehirden ayrılırken sizde 
bıraktığı hissi tanımlamanızı istesek?

M.R.: Granada, tarihi dokusu ile 
kesinlikle büyüleyici bir şehir. So-
kaklarında yürürken film sahnelerini 
andıran birçok kare ile karşılaşmanız 
an meselesi. İspanya seyahat rotasına 
mutlaka eklenmeli…

PAYDOS: Burayı göreceklere “mutla-
ka yapın/asla yapmayın” diyeceğiniz 
önerileriniz neler?

M.R.: Alhambra Sarayı mutlaka gezi 
planınızda olmalı ve giriş için biletleri-
nizi seyahatinizden önce almalısınız. 
Gün batımında St. Nicholas Tepesi-

ne çıkmanızı, kırmızı kilden yapılan 
sarayın güneşin son ışıkları ile birlikte 
kırmızı tonlarına nasıl büründüğünü 
deneyimlemenizi öneririm. Tutkulu bir 
görsel şölen deneyimlemek isteyenle-
re Sacromonte mahallesinde flamen-
ko gecelerine katılmasını öneririm. 
Son olarak, seyahatinizi yaz aylarına 
denk getirmeyin.

“Flamenko, beni tahminimden 
fazla etkiledi.”

PAYDOS: Flamenko... Sizin için bir  
“duende” miydi?

M.R.: Flamenko, beni tahminimden 
fazla etkiledi. Bu dansı o küçük mağa-
ra evlerde profesyonel dansçılardan 
değil de çingenelerden izlemek etkiyi 
arttırdı sanıyorum. Gözümüzü kapatıp 
sadece müziği dinlediğimizde bile 
etkilenmemek işten bile değilken hem 
müziği hem dansı bir arada deneyim-
lemek duende’ nin tam karşılığıydı.

* Okurken dinleme önerisi: “Adios 
Tristeza”- La Macanita
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M.R.: İspanya seyahatimizin olmazsa 
olmazı lezzetli tapas ve sangria idi 
şüphesiz. Granada seyahatimizde de 
bu ikiliden vazgeçmedik... Özellikle 
hava karardıktan sonra hareketlenen 
barlar sokağında nereye oturursanız 
oturun muhteşem tapaslara ve buz 
gibi sangriaya ulaşmanız an meselesi. 
Bu topraklarda denemeden dönül-
memesi gereken bir başka lezzet 
ise bence gazpacho dedikleri soğuk 
çorba. Özellikle gezinizi yaz aylarına 
denk getirdiyseniz serinlemek için 
muhteşem bir seçenek!

Ayrıca bu bölge şarapları ile de ol-
dukça meşhur. Oturduğunuz birçok 
barda çok geniş bir şarap menüsü ile 
karşılaşabiliyorsunuz. Şarap severler 
mutlaka yeme içme listesine eklemeli. 

PAYDOS: Görmeden dönmeyin, diye-
ceğiniz yerler?

M.R.: Granada, Endülüs Emevileri’nin 
ve İspanya krallığının izlerini bulabi-
leceğiniz en önemli şehir... Burada 
gezip göreceğiniz yerlerde haliyle 
tarihi içerikli oluyor. Alhambra Sarayı, 
bu kenti ziyaret için başlı başına bir 
sebep. Buraya tek başına bir saray 
demek haksızlık olur, her şeyin bir 
arada düşünüldüğü bir kompleks 
olarak tasarlanmış. Şehir meydanına 
geldiğinizde mutlaka Plaza de Bib 
Rambla Meydanından rotanızı başla-
tabilir ve  İspanya’nın en büyük ikinci 
katedrali olan Granada Katedrali’ni 
görebilirsiniz. Hava çok kararmadan 
görülmesi gereken yerler arasında sa-
rayın tam karşı tepesine konumlanmış 
tarihi Müslüman-Arap mahallesi Alba-
icin ve mağara evleri ile ünlü çingene 
mahallesi Sacromonte bulunuyor. 
Bu mahallelere şehrin dar sokakla-
rında yapacağınız keyifli yürüyüşler 
ile ulaşabilirsiniz. Sadece karanlığa ve 
geç saatlere kalmanız tavsiye edilmi-

yor güvenlik sebebi ile. Bu kadar tarih 
ardından da akşamı kalabalık İspanyol 
grupları arasında tapasçılarda sonlan-
dırmak eğlenceli olabilir. 

“Sacromonte bölgesinde oyulmuş 
mağara evler içerisinde yaşamını 
sürdüren çingenelerden bu şovu 
keyifle ve büyülenerek izledik.”

PAYDOS: Flamenko için en doğru 
adresler?

M.R.: Endülüs bölgesine ayak bas-
tığınızda flamenkoyu birçok yerde 
deneyimleyebileceğiniz söyleniyor. İs-
panya’nın en iyi dansçılarının yetiştiği 
söylenen Sevilla şehrinde flamenkoyu 
profesyonel dansçılarla turistik bir 
şov olarak izlemek seçeneklerden bir 
tanesiydi. Ancak bu büyüleyici dansı 
ve müziği orijinal ve otantik ortamında 
deneyimlemek isterseniz Granada’ ya 
yönünüzü çevirmelisiniz yani flamen-
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Gentek Medikal’e çok uzun 
yıllar emek verenler olunca 
röportajın ilk sorusu da 
“Kaç yıldır Gentek Medi-

kal’desiniz?” sorusu oluyor. İnsan 
Kaynakları Müdürümüz Aysun Işık, 8 
yıldır bizimle birlikte. Grup Müdürleri-
mizden Emine Doğan’ın geçmişi hayli 
eski... “17 yıldır bu ailenin üyesiyim, 
buradan emekli olacağım...” diyor 
ve gülümsüyor. Onlar hem aynı çatı 
altında mesai yapıyor hem de çok iyi 
dostlar. Böyle olunca birlikte yapılan 
seyahatler, paylaşımlar da hayli keyifli 
oluyor. 

“İş yaparken dostluğumuz 
değil profesyonel kimliğimiz ön 
planda.”

PAYDOS: Hem aynı iş yerinde mesai 

arkadaşı olup hem de iş dışında kalan 
zamanlarda yakın arkadaşlık... Bunun 
püf noktası nedir?

AYSUN IŞIK: Saygı... İkimizin de 
işimize duyduğumuz saygı çok önemli 
ama bu kast ettiğim sadece kendi 
sorumluluk alanımızdaki işimiz değil. 
Birbirimizin işine de saygı duyuyoruz. 
Aynı çatı altında çalışıyor olmamıza 
rağmen birbirimizin alanına asla 
müdahil olmayız. Yani iki dost olarak 
birbirimize  tavsiyelerde, önerilerde 
bulunabiliriz ama ne Emine benim iş 
alanıma girer ne de ben onun alanı-
na... İşle ilgili birbirimize destek oluruz 
fakat bu paylaşım, kurum özelinde 
gizlilik gerektiren bir konuda olamaz! 
İş yaparken dostluğumuz değil pro-
fesyonel kimliğimiz ön planda.

EMİNE DOĞAN: Güven, saygı ve 
sınırları iyi çizmek... Biz de yeri geldi-
ğinde işimizle ilgili konuşuyoruz ama 
sınırları koruyabilmek çok mühim. İş 
yerinde mesai arkadaşı, kalan zaman-
larda dost olabilmek, bunu başardığı-
nızda hiç sıkıntı yaşamıyorsunuz.

PAYDOS: Yaptığınız işin gereği çok sık 
seyahat ediyorsunuz? Bu seyahatler-
de en vazgeçilmeziniz nedir?

A.I.: Benim seyahatlerimin olmazsa 
olmazı kitap.. Okumaya fırsatım olma-
sa da illa o çantaya bir kitap konula-
cak! Ağrı kesici alırım bir de...

E.D.: Benim olmazsa olmazım kol 
saatidir. Kol saatim olmadan hiçbir 
yere gidemem. Unutunca çok mutsuz 
oluyorum.

“Van’da bir kez sabah 
uyandığımda nerede olduğumu 
hatırlamayıp, komidinin 
üzerindeki kibrit kutusuna 
bakmıştım, burası neresiydi 
diye...”

PAYDOS: İş seyahatleri sizin için ne 
ifade ediyor? İşinizi halledip hemen 
geri dönmek mi istersiniz yoksa plan-
layıp o kentin kültürünü, yeme-içme 
mekanlarını keşfetmeye zaman ayırır 
mısınız?

A.I.: İş için gittiğim seyahatler ol-
dukça planlı programlıdır. Nereye, 
nasıl gidilecek, akşam yemeği nerede 
yenilecek? Tüm detayları planlarım. 
Seyahat etmeyi seviyorum ve prog-
ram yaparak yola çıktığımda her şeye 
zaman bulabiliyorum. 

E.D.: Satış ve pazarlama birimi için 
durum biraz daha farklı çünkü bizim 
seyahatlerimiz rutin ziyaretler dışında 
bazen beklenmeyen, programda 
olmayan, problem çözmeyi gerektiren 
durumlar için de olabiliyor. Çok yoğun 
seyahat ediyorum. “Yılın kaç günü 
seyahat ediyorsunuz?” diye sorarsa-
nız belki size “şu kadar gün” diyemem 
ama bazen yaşadığım şaşkınlıklar bu 
konuda fikir verebilir. Mesela bazı 
seyahatlerde havalimanına gidiyorum, 
iç hatlar terminalinde uçuş tahtasının 
karşına geçtiğim zaman Diyarba-
kır, Urfa, Malatya... Hepsi inanılmaz 
tanıdık geliyor ve “Acaba ben şimdi 
nereye gidiyordum...?” diyip, elimdeki 
bilete baktığımı hatırlarım. Van’da 
bir kez sabah uyandığımda nerede 
olduğumu hatırlamayıp, komidinin 
üzerindeki kibrit kutusuna bakmıştım 

burası neresiydi diye... Çünkü o se-
yahatte çok kısa sürede birden fazla 
yerde bulunmuştum.

PAYDOS: Birlikte ilk seyahatinizi 
nereye yaptınız?

A.I.: Berlin.

PAYDOS: Bir yere seyahate giderken 
gideceğiniz yere dair Gentek’te en çok 
kimin fikrini alırsınız?

E.D.: Tabii ki sevgili Hakan Sözer...

A.I.: Gideceğimiz yerde ne yiyelim, ne 
içelim, gelirken ne alalım? Evet, Hakan 
Sözer’e sorarım.

“Mardin uzaktan bakıldığında 
adeta bir tablo gibi...”

Hani bazı şehirler vardır; gidip görenler anlatırken “gecesi başka gündüzü 
başka” derler. Koşup gidesi gelir insanın; bu kenti görmek, koklamak, duymak 
için. İşte Mardin tam da böyle bir kent...

Paydos’un bu sayısında “Çok okuyan mı yoksa çok gezen mi bilir...?” diyip, 
İnsan Kaynakları Müdürü Aysun Işık ve Grup Müdürü Emine Doğan ile 
Mezopotamya Ovası’nın masal kenti Mardin’e gittik. Keyifli okumalar... 

Madrid’mi... 
Mardin mi?

Röportaj: Yeşim Özcan
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PAYDOS: Gelelim birlikte gezip 
gördüğünüz Mardin’e? Madrid miydi 
yoksa Mardin mi?

A.I.: Mardin iş için gittiğim bir yer 

değil... Emine ile araya giren pandemi 
nedeniyle uzun süre berlikte seyahat 
edememiştik.  Kendisinin iş için yap-
tığı bir seyahatin hemen arkasından 
planlayıp Mardin’e gittik. 

Madrid’mi yoksa 
Mardin mi? 
kısmına gelince; 
birlikte yaptığı-
mız seyahatlerin 
büyük kısmı yurt 
dışına oluyor. 
Bu sebeple hiç 
kimse inan-
madı Mardin’e 
gideceğimize. 
Herkes Madrid 
sanıyordu. Hat-
ta ekibimizden 
sevgili Aslı bir 
gün odama gel-
diğinde seyaha-
tin bir detayını 
konuşuyorduk, 
“Aaaa Madrid’e 
mi gidiyorsunuz, 
şahane...” dedi. 
“Madrid değil 
Mardin..” diye 
düzelttik. O 
günden sonra 

Mardin seyahati aramızda hep “Mad-
rid’i yoksa Mardin’mi..” diye hatırlanır 
oldu. 

Hani bazı şehirler vardır; gidip gören-
ler anlatırken “gecesi başka gündüzü 
başka” derler. Koşup gidesi gelir 
insanın; bu kenti görmek, koklamak, 
duymak için. İşte Mardin tam da 
böyle bir kent... Eski Mardin mutlaka 
görülmesi gereken bir yer. Muazzam 
bir taş işçiliği var. Gündüz karşıdan 
bakıldığında tek tip yapılardan oluşan 
bir şehir gibi görünüyor ama yaklaş-
tıkça taş ustalarının elinden çıkmış 
bir sanat eserine dönüşüyor. Antik 
Dara kenti ve Midyat’ı da unutmamak 
lazım.

E.D.: Mardin uzaktan bakıldığında 
adeta bir tablo gibi... Büyüleyici... Ora-
da yaşarken tablo seni de adeta içine 
alıyor ve o tablonun bir parçası haline 
geliyorsun. Ulu Camii, Deyr’ul Zafaran 
Manastırı, Kırklar ve Meryem Ana Ki-
lisesi... Minareler, çan kuleleri, telkari 
takılar, rengarenk dokumalar, birbiri-
ne geçmiş sokaklar adeta bir masalın 
içindeymişsiniz gibi hissettiriyor.

PAYDOS: Mardin’de sizi en çok etkile-
yen yapı nedir?

A.I.: Bizi en çok etkileyen yapı Kası-
miye Medresesi oldu. Mezopotamya 
Ovası’nda mimarisine hayran kal-
dığımız yapının özellikle dilden dile 
dolaşan, avlusundaki suyun hikayesini 
de paylaşmak isterim: Medresenin 
avlusunda akan suya “Hayat Suyu” 
deniliyor. Bu suyun akışı, topraktan 
gelip yine toprağa dönen insanın ha-
yat akışını hatırlatıyor. Suyun çeşme-
den çıkışı doğumu, döküldüğü havuz 
bebeklik ve çocukluk, geniş oluktan 
akışı gençlik, büyük ikinci havuz orta 
yaş, dar oluktan hızla akışı yaşlılık ve 
mezar şeklindeki büyük havuzu da 
ölümü ve sonraki hayatı simgeliyor.

“Mardin’de sokaklarda 
gördüğümüz çok kültürlülük 
sofralarında da kendini 
gösteriyor.”

PAYDOS: Mardin mutfağına dair 
aklınızda kalanlar? 

E.D.: Mardin’de sokaklarda gördüğü-
müz çok kültürlülük sofralarında da 
kendini gösteriyor. Mağara şeklinde 
orjinal Mardin evinde bir Süryani 
Gecesi organizasyonuna konuk olduk. 
Et, bulgur ve baharatlar buranın 
olmazsa olmazı. Kaburga dolması, 

içli köfte, sembusek, Mardin çöreği... 
Ama itiraf ediyorum bizim için biraz 
ağırdı yemekler. Ev yapımı Süryani 
şarapları çok güzel.

PAYDOS: Bu kadar seyahatten bah-
settik... Sizce çok okuyan mı yoksa çok 
gezen mi bilir?

A.I.: Hem çok okuyan hem de çok 

gezen bilir, diye düşünüyorum. İkisi 
birbirini destekler. 

E.D.: Evet ikisi de olmalı...

PAYDOS: Okuyup, keşfedeceğiniz, 
unutulmaz anılar biriktireceğiniz, 
birlikte nice seyahatiniz olmasını 
diliyoruz. Bu keyifli sohbet için çok 
teşekkürler.Fo
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Röportaj: Yeşim Özcan

“İş”in
püf noktası...

Çömlekçi çırağı yıllarca ustasına hizmet ettikten sonra kendi fırınını açmaya karar verir. 
“Hazırım!” der. “Öğrendim her şeyi...”

“Emin misin?” der ustası. “Her şeyi öğrendin mi?”

“Evet, öğrendim!”

“Pekala” der ustası. “O halde aç kendi fırınını... Hayırlı olsun...”

Çırak işe koyulur. Kendi fırınında ilk çömleğini yapmak üzere ustasından öğrendiği gibi 
çamurunu yoğurur, şekil verir. Zamanı geldiğinde de tıpkı ustasından öğrendiği gibi uygun 
kıvamda ısıtılmış olan fırınına sürer. Gururla ellerini silkelerken bir ses duyar: Çat!

Çömlek çatlamıştır. Sabırla yeni bir çamur parçasını yoğurur. Aynı şeyleri yapar ve fırına 
sürer. Sonuç? Çat!

Çömlek yine çatlamıştır. Bir daha dener, sonra bir daha... Her seferinde sonuç aynıdır. 
Çömlek fırına girdikten kısa bir süre sonra çatlamaktadır. Sonunda çırak pes eder ve 
yılgınlıkla ustasına koşar. 

“Çatlıyor mu?” der ustası. 

“Evet” der çırak, “Oysa senin yaptığın şeyin aynısını yapıyorum...”

“Sanırım...” der ustası, “Püf noktasını öğrenememişsin...”

“Püf noktası mı?”

“Evet, izle bak...” 

Ve ustası çamuru yoğurup şekil verir. Sonra fırına yaklaşır, elinde tuttuğu çamur çömleği 
fırına sokmadan önce içine püf diye üfleyerek soğuk havayı ciğerlerinden gelen sıcak havayla 
değiştirir, sonra fırına sokar.

“İşte” der. “Bu işin püf noktası!..”

Her işin bir ustası, her ustanın da işini iyi yapışının bir sırrı vardır. 
Hele o usta bir de uzun yıllardır aynı iş yerinde çalışıyorsa en 
çok merak edilip sorulan, bunun püf noktasıdır... Paydos’un bu 
sayısında Hüseyin Sarıaltun’a konuk olup, 27 yıldır Gentek’te 
çalışmasının püf noktasını sorduk. Keyifli okumalar...
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“Yıl 1995... Aylardan Haziran. Gentek 
Medikal’in, Kızılay’da, Şehit Adem 
Yavuz Sokak’ta bulunan ofisinde işe 
başladım. Yaklaşık 10 kişiydik. Yıl 2022 
ve ben aynı iş yerinde 27 yıldır çalı-
şıyor olmanın gurur ve mutluluğunu 
yaşıyorum.” Hüseyin Sarıaltun, Gen-
tek’i asla bir iş yeri olarak görmemiş! 
Daha ilk günden evinde gibi huzurlu 
ve güvende hissetmiş. 

“Yöneticilerimiz bize her 
zaman bu ailenin bir parçası 
olduğumuzu hissettirecek şekilde 
davrandılar.”

“Daha ilk günden duygusal bir bağ 
kurdum ve hep öyle devam etti. 
Benim böyle hissetmemin en büyük 
nedeni kurucumuz Abdurrahman 
Şengel ve Genel Müdürümüz Lale 
Özpekel Beşevli’nin de Gentek’i evleri 
gibi görmelerinden kaynaklanıyor. 
Yöneticilerimiz bize her zaman bu 
ailenin bir parçası olduğumuzu his-
settirecek şekilde davrandılar.” diyen 
ve o günleri gülümseyerek hatırlayan 
Sarıaltun şöyle devam ediyor: “ Me-
sela gümrükten bir malzeme gelirdi, 
ofise taşınacak. Ofis üçüncü kattaydı 
ve asansör yoktu. Lale Hanım ve 
Abdurrahman Bey de bizimle birlikte 
bir ucundan tutarlardı. Abdurrahman 
Bey, bir şey isteyeceği zaman ‘şu işi 
yapın...’ demez, rica eder. ‘İşiniz yoksa, 
müsaitseniz...’ diye sorar. Karşılıklı 
sevgi saygı... Bu çok kıymetli. “

İşe ilk başladığında muhasebe biri-
minde görev almış. Ödemelerin takibi, 
banka ve vergi dairesinde yürütülecek 
işlerden sorumlu olmuş. Daha sonra 
fatura kesimi ve depo işlerinde de 
görev yapmış. Yıllarca depo sorumlu-
su olarak çalışan Sarıaltun ardından 
sipariş ve dış ticaret biriminde çalışıp 
tekrar muhasebe bölümüne geçiş 
yapmış. 

Yıllar içerisinde Gentek’in gelişip, bü-
yümesine tanıklık edenlerden biri ola-

rak geldikleri noktayı şöyle anlatıyor: 
“Çalışan sayımızın artması sebebiyle 
yeni bir ofise taşınma ihtiyacı doğdu. 
2001 yılında, inşaatı devam eden 
bir binayı alıp, oraya taşındık. İşler 
büyüdükçe, Ankara ofisimizin dışında 
İstanbul ve İzmir’de bölge müdürlük-
lerimiz açıldı. 2021 yılında Ankara’da 
yeni binamıza taşınarak gerçekten 
büyük bir aile olduk.” 

“Yeniden çalışmaya başlasam 
yine Gentek’te çalışmak isterim.”

Sarıaltun’a göre büyük bir heyecanla, 
sahip çıkarak ve severek tam 27 yıl 
aynı firmada çalışmanın püf noktası 
işini, arkadaşlarını ve yöneticilerini çok 
sevmek. Aynı iş yerinde bunca yıl nasıl 
çalışılır, sıkılmadınız mı hiç? sorumuzu 
ise şöyle yanıtlıyor: “Bir aile gibi olabil-

mek işin en en önemli koşulu. Mekan 
filan önemli değil. Aramızdaki bağ, 
sevgi, saygı... 27 yıldır buradayım ve 
nereden nereye geldiğimizi çok iyi bili-
yorum. Burada çalışan insanların en 
öne çıkan özelliği iyi niyetli oluşları... 
Gentek ruhunu özümseyemeyen hiç 
kimse Gentek’te uzun süre kalamaz. 
Herkes birbirine gönülden bağlı. Bu-
rası bir üniversite gibi; insanı geliştirir, 
bilgilendirir. Yeniden çalışmaya başla-
sam yine Gentek’te çalışmak isterim.”

Kendi tarafına baktığında ise Sarıal-
tun, bunca yıldır Gentek’te çalışmasını 
şu özelliklerine bağlıyor: “Yöneticile-
rim hiç bir zaman bana şunu yap, şöy-
le yap dememiştir. Kendi prensiple-
rim, belli bir çizgim vardır; bunun için 
bana şunu yap bunu yap demelerini 
beklemem. Bir kural varsa o kurala 
uyarım. İşimde çok titiz ve dikkatli-
yimdir. Herkesin de böyle olmasını 
isterim. Empati kurarım... İnsanları 
candan severim.”

“Onlarla birlikte büyümek çok 
güzel...” 

Güven vermek, her zaman sözünün 
arkasında durmak ve birlikte büyü-
mek... Gentek’in sağlık profesyonelleri-

nin gözünde nasıl bir marka olduğunu 
açıklarken bu özelliklerin altını çiziyor. 
Sarıaltun’a göre Gentek denildiğin-
de ilk akla gelen “güven” oluyor. “Biz 
her zaman sağlık profesyonellerinin 
yanında olduk. Hocalarımızın bizlerle 
tanışıklığı öğrencilik yıllarına kadar gi-
debiliyor. Çünkü belki de eğitimleri sı-
rasında Gentek’in cihazlarıyla tanışıyor, 
ameliyat yapıyor, eğitim görüyorlar ve 
mesleklerini icra etmeye başladıkların-
da da Gentek yine yanlarında oluyor. 
Onlarla birlikte büyümek çok güzel...” 

İş dışında kalan zamanlarının büyük 
bir çoğunluğunu torunuyla geçiren Sa-
rıaltun fırsat buldukça amatör olarak 
resim yapıyor.  

Emekli olduğunda gerçekleştirmek 
istediği en büyük hayali deniz kenarın-
da bir kasabada yaşamak olan değerli 
çalışma arkadaşımıza Gentek’e kattığı 
tüm güzellikler ve katkılarından dolayı 
sonsuz teşekkür ediyor; hayallerinin 
gerçekleşmesini diliyoruz.
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“Yaşamla ölüm arasında bir kütüpha-
ne var,” dedi. Bu kütüphanedeki raflar 
sonsuza kadar gider. Her kitap yaşamış 
olabileceğin başka bir hayatı yaşama 
şansını sunar sana. Farklı seçimler 
yapmış olsan, şu an nasıl bir hayatın 
olacağını görürsün… Pişmanlıklarını 
telafi etme şansın olsaydı, bazı konular-
da farklı davranır mıydın?

Nora Seed, otuzlu yaşlarında genç bir 
kadın… Son çalıştığı mağazadan kovu-
lup, kedisinin ölüm haberini aldığında 
kendi kendine tam olarak bu soruyu 
sorar. 

Hayatı boyunca yaptıklarını, yapmak 
isteyip yapamadığı için pişman olduk-
larını, keşkelerini sorguladığı o gece, 
hayatın bir anlamı olmadığına karar 
verir, yaşamaktan vazgeçer. Ölümle 
yaşam arasında gidip geldiği sırada 
kendini, saatin hep gece yarısını 

gösterdiği bu kütüphanede, sonsuz 
sayıda kitabın arasında bulur. Bu 
kitapların her birinde Nora’nın farklı 
bir karar verdiğinde hayatının nasıl 
olacağı yazılıdır. 

Böyle başlar, Matt Haig’in “Gece Yarısı 
Kütüphanesi” 

Nora’nın yanındaki raflar hareket 
etmeye başladığında ona rehberlik 
eden ve kök yaşamından da tanıdığı 
bayan Elm, artık başlama zamanının 
geldiğini söyler:

“Her yaşam milyonlarca seçim ihtiva 
eder. Kimi büyük, kimi küçük. Fakat bir 
kararın yerine başka bir karar geçti-
ğinde, bütün sonuçlar değişir. Dönüşü 
olmayan bir sapma gerçekleşir ve bu da 
başka sapmalara yol açar. Bu kitapla-
rın her biri şu an yaşıyor olabileceğin 
hayatlara açılan bir kapıdır.”

Sahi neye başlaması gerekiyordu 
Nora’nın? 

Nora seçtiği her kitap ile beraber 
merak ettiği başka bir hayatı yaşma-
ya başlar. Bir kitapta yüzücü olup 
olimpiyatlara katılır, bir diğerinde 
buzul bilimci olur. Gerçek hayatında 
küs olduğu abisiyle yakın, sıcacık bir 
ilişkiye şahitlik eder başka bir kitapta. 
Farklı kariyerler, farklı eşler, farklı ar-
kadaşlar, farklı ülkeler arasında gidip 
gelen Nora, doğduğu günden itibaren 
yaşayabileceği farklı hayatları tek tek 
deneyimler... Bunlardan birinin, tam 
da yaşamak istediği hayat olduğuna 
inanır.

“.... Satrançta kazanmak istiyorsan bir 
şeyi anlaman lazım: Oyun bitene kadar 
hiçbir şey bitmiş değildir. Elinde tek bir 
piyon kalmış olsa da bitmez. Bir tarafta 
tek piyon ve şah varken, karşı tarafın 

bütün taşları duruyor olsa da, oyun 
devam eder. Sen bir piyon olsan da - ki 
belki hepimiz öyleyiz- piyonun en sihirli 
taş olduğunu asla unutmamalısın. Ufa-
cık ve sıradan bir şey gibi görünebilir 
ama öyle değildir. Çünkü hiçbir piyon, 
piyondan ibaret değildir. 

Bütün piyonlar kozadan çıkmayı bekle-
yen vezirdir. Senin tek yapman gereken, 
ilerlemeye devam etmenin bir yolunu 
bulmaktır. Her seferinde tek bir kare. 
Bu şekilde karşıya geçip bütün güçlere 
sahip olabilirsin. En sıradan şey seni 
zafere götürecek şey olabilir diyorum. 
Sen ilerlemeye devam et....”

Gece Yarısı Kütüphanesi’nde kütüp-
haneci bayan Elm, böyle anlatır piyon 
olabilmenin büyüsünü! Kendi haya-
tının piyonu olup, ilerlemeye devam 
etmek gerektiğini öğütler.

Raflardan birinde diğerlerinden farklı 
renkte, gri bir kitap vadır; sayfaları 
Nora’nın hayatı boyunca hep aklına 
takılıp kalan pişmanlıklarıyla doludur. 

Pişmanlıklar Kitabı!

Kendini kabullenmekte başından beri 
zorlanan, sürekli kendini yetersiz his-
seden Nora’nın tüm seçimleri, olaylar 

karşısında farklı zamanlarda gösterdi-
ği farklı tepkiler ve pişmanlıklarla dolu 
bu fantastik yolculuk, onun yaşadığı 
hayatı bambaşka bir gözle görmesine 
vesile olur. 

“Bu kez kendini bütünüyle kabul 
etmenin nasıl bir şey olacağını hayal 
etti. Yaptığı bütün hataları. Vücudun-
daki bütün lekelerle izleri. Ulaşamadığı 
bütün hayalleri ve bütün acılarını. 
Bastırdığı bütün arzu ve istekleri. Her 
şeyi kabullendiğini hayal etti. Doğayı 
kabullendiği gibi. Bir buzulu, bir kutup 
martısını, denizde sıçrayan bir balinayı 
kabullendiği gibi. Kendini doğadaki 
muhteşem garipliklerden biri olarak 
gördüğünü hayal etti. Elinden geleni 
yapan duyarlı bir hayvan gibi. Böyle 
böyle, özgür olmanın nasıl bir şey oldu-
ğunu hayal etti.”

00.00.01

Kitabın sayfaları arasında dolaşırken 
ben de şu an yaşadığım hayatın dı-
şında farklı hayatlar yaşadığımı hayal 
ediyorum... Yazıp-çizmenin dışında 
farklı bir iş yaptığımı, farklı bir şekilde 
hayatımı kazandığımı, farklı bir ailenin 
ferdi olduğumu, farklı bir ülkede 
yaşadığımı... Sonra pişmanlıklarım dü-
şüyor birer birer aklıma! Bayan Elm’e 
soruyorum: “Acaba benim Pişman-
lıklar Kitabım da bu kütüphanenin 
raflarından birinde olabilir mi?”

Saat gece yarısı 00.00.01’i gösterdi-
ğinde, odama düşen koskocaman 
dolunayın aydınlattığı bir satranç 
tahtasında görüyorum bayan Elm’in 
cevabını:

“Daha farklı yapmış olmayı istediğin bir 
şey seç, ben de sana o kitabı bulayım. 
Yani hayatı.”

Gece Yarısı Kütüphanesi / Matt 
Haig / Domingo Yayınları

00.00.00 

Gece yarısı...

Burası bir kütüphane… Saatin daima gece yarısını gösterdiği, yeşil rengin hakim 
olduğu kitaplarla dolu. Rafların arasında yürürken tıpkı romanın kahramanı Nora 

gibi diğerlerinden farklı renkte gri bir kitaba uzanıp alıyorum: 
“Pişmanlıklar Kitabı” 

Yaşıyorum

Yeşim Özcan
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MERT METİN & COOKIE

LALE & MAVİŞ

YASEMİN & LOKUM

MELİS & BALIM

Lokum'un bizden önceki ailesi yoğun iş 
temposunda onunla yeteri kadar ilgilenemediği 

için başka bir ailesi olsun istemiş.

 Lokum, İstanbul’dan Ankara’ya geldi. Eşim, hava 
limanından alıp direk benim yanıma getirdi. O 
kadar korkaktı ki, titriyordu. Hemen kucağıma 

alamadım. Elimi uzattım kendini geri çekti 
sonrasında yavaş yavaş elimi yalamaya başladı ve 
alıştı. Gözündeki o korkuyu asla unutamıyorum. 
Ama o korku, şimdi güven ve sevgiye dönüştü.

Lokum, iyi ki bizim oğlumuzsun!

“Aslında bu biraz da bir çöpçatanlık hikayesi. 
Balım'ın anne ve babası arkadaşlarımın kedisiydi. 
İkisi de çiftleştirmek istiyordu ve tabi ben de bir 
yavru kedim olsun istiyordum. İkisi de çok güzel 

kedilerdi. Annenin tüyleri gümüş, gözleri masmavi, 
babanın ise tüyleri altın sarısı, gözleri yemyeşildi. 
Anne ve babanın bir araya getirilmesini sağladım. 
Onlarda birbirlerini görür görmez alıştı. 6 Haziran 
2022'de beş tane yavruları oldu. Kızım Balım, beş 

kardeşten bir tanesiydi. Doğumunu ve bana gelme 
sürecini dört gözle bekledim. Kırk sekiz günlüktü 

bana geldiğinde. 

Çok sevecen, afacan ve oyuncu bir kız. Adına 
hemen tepki verdi. İki buçuk aylık olduğuna 

aldanmayın evde bizimle saklambaç oynuyor. 
Çiçekleri koklamayı çok seviyor. Bir de annemin 

çantasından maske aşırmayı bayılıyor. Onu bütün 
ev halkı çok seviyoruz. İyi ki bizim kızımız olmuş. 

Sensiz olmazmış deniz gözlü kızım..”

29

Onsuz Olmaz...

MUTLU & MİSKET
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    AHMET ARİF-ALİ ÇINAR & PAMUK

ÖZLEM & MİA HÜSEYİN & KÖPÜK

EYLÜL & RIFKI

Mia'nın 3 yıl önce evimize ilk geldiğinde o zaman 
2 yaşında olan oğlum ile karşılaşma anı en 

unutamadığımız ve bizi çok mutlu eden anılardan 
biri... İkisinin de gözünde ‘’arkadaş buldum’’ ışıltısı 

vardı.

Pamuk, tahılın her türlüsünü yer, yufka ekmeği 
ve çekirdeği ayrı sever. İlk aldığımız gün kafesin 

kapısını açarak evin içinde kaybolmuştu ve 
nasıl bulacağımız konusunda endişe etmiştik. 

Özellikle eşim, evin içinde heyecan ve panik içinde 
Pamuk'un evin neresinden çıkacağını merak 

ederek epey bir zaman geçirdi.  

Oğullarım Ahmet Arif ve Ali Çınar iki gün  hüzün 
ve umut ile aradılar fakat çabaları boşa çıktı. 

Umudumuzu kaybetmek üzereyken bizi özlemiş 
herhalde çamaşır makinasının altından çıka geldi 
ve hasret, heyecan, panik sona erdi. Bu fotoğraf, 
oğullarımın Pamuk'u bulduğu gün bana mesaj 

yolladıklar "mutluluğun resmi"

Köpük aslında torunum Deren'e arkadaş olsun 
diye ailelerine katılmıştı. Şimdi bizimle yaşıyor. Çok 
hareketli oynamak için her şeyi yapıyor, çok akıllı 
kime nasıl davranacağını biliyor. Hepimiz onu çok 

seviyoruz, biliyoruz ki o da bizi çok seviyor.

Eylül’den mektup var....

Çalışma arkadaşımız sevgili Derya Özdemir’in kızı 
Eylül’den de bir mektup var. Keyifli okumalar...

RIFKI VE BEN

Ben Şubat tatilimi bu yıl anneannem de geçirmek 
için onların yanına gittim. Dayım, teyzem, 

anneannem ve ben her sabah saat dokuzda kalkıp 
elimi yüzümü yıkadıktan sonra hemen kahvaltıya 
oturuyorduk. Bu sırada pencereye kahve renkli, 
siyahlı bir kedinin geldiğini gördük. Kedi bizden 

yiyecek bir şeyler ister gibi miyav, miyav diyordu. 
Ben gidip pencereyi açıp ne oldu kedicik dedim. 
Miyavlamaya devam edince dayıma seslendim. 

Dayım ne oldu Eylül diyerek yanıma geldi. Kedinin 
yemek istediğini söyledim.

Tamam Eylül ona peynir ve süt verelim dedi. Sonra 
yemeğini yiyen kediye bir isim bulalım dedim. 

Dayım ve ben ona Rıfkı adını verdik. Bundan sonra 
kedinin adı Rıfkı oldu. Artık her sabah ona Rıfkı 
dediğimizde yanımıza geldi. Ve benim verdiğim 
yiyecekleri yemeye başladı. Bir gün yine baktım 

ama Rıfkı yoktu, o gün hiç gelmedi. Onu çok merak 
ettim. Teyzem merak etme Eylül’cüğüm, Rıfkı yarın 
sabah yine gelir. Böyle dediği için çok mutlu oldum. 

Ertesi sabah ve daha sonraki günlerde Rıfkı 
gelmeye devam etti. Onu anlayıp benimle arkadaş 

olduğu için çok güzel bir tatil geçirdim. Evcil 
hayvanların bizim en sadık dostumuz olduğunu 

bir kez daha anladım. Rıfkı’yı dayıma bırakıp evime 
döndüm. Rıfkı yalnız kalmayacak onları sevmek çok 

güzel.

Esme Eylül Özdemir
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Onsuz Olmaz...




